

QUEEN LILAS' BIOGRAPHY

SHORT BIO (English/French)

ENGLISH:

BEFFTA (United Kingdom) nominee for Best Female Act, Queen Lilas (also known as Lilas Lafleur) is a self-taught pianist, producer, and composer based in the UK for the last 20 years. She was a backing singer for her uncle, the legendary Diblo Dibala. He taught her everything about studio work. She has worked alongside renowned Congolese artists such as Max Mongali, Malage de Lugendo, and Luciana Demingongo. Her show in 1996 was to open for Reddy Amisi in her hometown, Rouen. Later on, she attended a performing arts school to perfect her music and acting skills. Queen Lilas has had a remarkable musical journey which is still going on. She has won many singing competitions, such as The Jumping Jack (UK) singing competition. Out of 6000 applicants in the UK, Queen Lilas ended up in the top 10 at the final in Coventry. In her gospel years in 2008, her first album was reviewed by Cross Rhythm radio, and her single Don't Worry was playing on the God Channel. She has also appeared on ITV.

In 2009, she opened for NEYO at his after-show party in Sunderland just after finishing his world tour. That same year, she performed at L'Afrique Festival in Newcastle, opening for Awilo Longomba. In 2012, she was featured on K Koke's, Jay-z's Roc Nation rapper, Take my breath, and that same year she was nominated for a BEFFTA Award for Best Female Act.

She has released EPs and singles, had many appearances/performances on TV, such as BEN TV, and VOX AFRICA. Fast forward to 2020, after the passing of her mother, Queen Lilas, who has come back with a new stage name and new sound. She teamed up with the legendary Igbo group The Funkees and did a remix in French and Igbo, Akula. The single was played on many national radio stations in Congo, such as Top Congo FM, Radio Okapi, La radio de la femme, Trace Congo FM, B One FM, etc...

Lamuka was released on the 12th of October 2022. This is the single announcing her up-and-coming new album set to be released in early 2023. Lamuka talks about spiritual awakening and loving one another truly. The song is a mix of Congolese traditional and jazz, and her voice is exploding on this track, showcasing her vocal skills.

She has produced, written, performed, and composed songs on her album Ntoto released on the 6th of October 2023. This album was reviewed by Songlines, the leading magazine covering traditional, contemporary, folk and fusion music from around the world. Each edition is packed with the latest album reviews, artist interviews, festival profiles and travel adventures from every corner of the globe. Music is about culture, politics, history and the environment and Songlines is your essential guide to it all. The review was published on their March 2024 issue celebrating their 25 years and Ntoto was given a 3 stars. "*Her voice possesses a striking vibrato, she writes memorable melodies.*" - Songlines.

Queen Lilas has been working and she is about to release a new single Nza Ndombi in August 2024, this sing announces a new album set to be released in 2025.

FRANÇAIS:

Nominée au BEFFTA (Royaume-Uni) pour le meilleur acte féminin, Queen Lilas (également connue sous le nom de Lilas Lafleur) est une pianiste, productrice et compositrice autodidacte basée au Royaume-Uni depuis 20 ans. Elle est française originaire du Congo. Elle était choriste pour son oncle, le légendaire Diblo Dibala. Il lui a tout appris sur le travail en studio. Elle a travaillé aux côtés d'artistes congolais de renom tels que Max Mongali, Malage de Lugendo et Luciana Demingongo. Son spectacle en 1996 devait ouvrir pour Reddy Amisi dans sa ville natale, Rouen. Plus tard, elle a fréquenté une école d'arts du spectacle pour perfectionner ses talents de comédienne et de musicienne. Queen Lilas a eu un parcours musical remarquable qui se poursuit toujours. Elle a remporté de nombreux concours de chant, comme le concours de chant The Jumping Jack (Royaume-Uni). Sur 6000 candidats au Royaume-Uni, Queen Lilas s'est retrouvée dans le top 10 lors de la finale à Coventry. Dans ses années gospel en 2008, son premier album a été passé en revue par la radio Cross Rhythm, et son single Don't Worry jouait sur la chaîne God. Elle est également apparue sur ITV.

En 2009, elle a fait la première partie de NEYO lors de sa soirée d'après-spectacle à Sunderland juste après avoir terminé sa tournée mondiale. Cette même année, elle se produit au Festival L'Afrique à Newcastle, en première partie d'Awilo Longomba. En 2012, elle a été présentée sur K Koke, le rappeur Roc Nation de Jay-z, Take my breath, et la même année, elle a été nominée pour un prix BEFFTA du meilleur acte féminin. Elle a sorti des EP et des singles, a eu de nombreuses apparitions/performances à la télévision, telles que BEN TV et VOX AFRICA. Avance rapide jusqu'en 2020, après le décès de sa mère, la reine Lilas, qui est revenue avec un nouveau nom de scène et un nouveau son. Elle a fait équipe avec le légendaire groupe Igbo The Funkees et a fait un remix en français et Igbo, Akula. Le single a été diffusé sur de nombreuses radios nationales au Congo, telles que Top Congo FM, Radio Okapi, La radio de la femme, Trace Congo FM, B One FM, etc... Lamuka est sorti le 12 octobre 2022. Il s'agit du single annonçant son nouvel album prometteur qui sortira début 2023. Lamuka parle d'éveil spirituel et de s'aimer vraiment. La chanson est un mélange de musique traditionnelle congolaise et de jazz, et sa voix explose sur ce morceau, mettant en valeur ses talents vocaux. Elle a produit, écrit, interprété et composé des chansons. Queen Lilas est une artiste très talentueuse qui a hâte de partager son album avec le monde.

Elle a produit, écrit, interprété et composée les chansons sur son album Ntoto sorti le 6 octobre 2023. Cet album a été révisé par Songlines, le principal magazine couvrant la musique traditionnelle, contemporaine, folk et fusion du monde entier. Chaque édition regorge des dernières critiques d'albums, des interviews d'artistes, des profils de festivals et des aventures de voyage des quatre coins du monde. La musique concerne la culture, la politique, l'histoire et l'environnement et Songlines est votre guide essentiel pour tout cela. La revue a été publiée dans leur numéro de mars 2024 célébrant leurs 25 ans et Ntoto a reçu 3 étoiles sur 5. « *Sa voix possède un vibrato saisissant, elle écrit des mélodies mémorables.* »
- Songlines.

Queen Lilas a travaillé et elle s'apprête à sortir un nouveau single Nza Ndombi en août 2024, ce chant annonce un nouvel album qui sortira en 2025.